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PM 2014:80 RIV (Dnr 001-413/2014) 

 

 

Riksinternatskolor 
Remiss från Utbildningsdepartementet  

Remisstid den 14 maj 2014 
 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Som svar på remissen ”Riksinternatskolor” hänvisas till vad som sägs i 

stadens promemoria. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Lotta Edholm anför följande. 

 

Ärendet 

 

Utbildningsdepartementet har remitterat promemorian ”Riksinternatskolor” 

(U2014/2011/GV) till Stockholms stad. 

Utbildningsdepartementet har haft i uppdrag att utreda och utarbeta förslag 

rörande internationella skolor, utlandsskolor, Europaskolor, riksinternatskolor, 

internationell gymnasial utbildning (IB-utbildning) och svensk gymnasieutbildning 

på engelska (U2012/3777/SAM). I denna promemoria redovisas resultatet av det 

utredningsarbete som gjorts vad gäller riksinternatskolor. 

Remissen finns att läsa i sin helhet på regeringens hemsida.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden. 

Stadsledningskontoret ställer sig positivt till de förslag som lämnas i utredningen. 

Utbildningsnämnden är positiv till regeringens förslag.  

 

Mina synpunkter 

 

Det är positivt att särlagstiftningen som gäller för s.k. riksinternatskolor föreslås 

avskaffas. För mig är det en självklarhet att samma regelverk ska gälla för dessa 

skolor som för alla andra fristående skolor. Med avskaffandet av statsbidrag för 

internatverksamhet skapas likvärdiga förhållanden mellan olika skolor med 

elevhemsboenden. Utredningen möjliggör dock för skolorna att få fortsätta att ta ut 

avgifter för internatverksamheten, enligt överenskommelse med vårdnadshavare. 

Denna möjlighet är central för en fortsatt verksamhet vid skolorna. 

I övrigt vill jag hänvisa till stadsledningskontorets utlåtande. 

 

 

http://www.regeringen.se/content/1/c6/23/62/61/016c1b4f.pdf
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Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

1. Som svar på remissen ”Riksinternatskolor” hänvisas till vad som sägs i 

stadens promemoria. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Stockholm den 30 april 2014 

 

LOTTA EDHOLM 

 

 

Bilaga 

Riksinternatskolor, sammanfattning och författningsförslag 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Miljöpartiet avstår från att delta i beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 
 

Miljöpartiet avstår från beslut.  
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Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Utbildningsdepartementet har remitterat promemorian ”Riksinternatskolor” 

(U2014/2011/GV) till Stockholms stad. 

Utbildningsdepartementet har haft i uppdrag att utreda och utarbeta förslag 

rörande internationella skolor, utlandsskolor, Europaskolor, riksinternatskolor, 

internationell gymnasial utbildning (IB-utbildning) och svensk gymnasieutbildning 

på engelska (U2012/3777/SAM). I denna promemoria redovisas resultatet av det 

utredningsarbete som gjorts vad gäller riksinternatskolor. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontoret tjänsteutlåtande daterat den 9 april 2014 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret ställer sig positivt till de förslag som lämnas i utredningen. Skollagens 

princip för lika villkor kommer att stärkas då hanteringen och bidragsgivandet för 

utlandssvenska elever blir enhetlig.  

Idag lämnas statsbidrag till kostnader för undervisningen för varje bidragsår med ett 

belopp per årselevplats som tagits i anspråk. Enligt förslag till ny förordning bör 

statsbidraget betalas ut terminsvis och bidraget ska beräknas med utgångspunkt i elevantalet 

den 1 februari och den 1 september. Huvudmannen föreslås inkomma med ansökan om 

statsbidrag till Skolverket senast två veckor senare. Stockholms stad får statsbidrag för 

elever inom IB-utbildningen enligt förordningen (SKOLFS 2002:7) om internationell 

gymnasial utbildning i Stockholm och Göteborg samt Sigtuna Humanistiska Läroverket. 

Staden ansöker om bidraget årligen. Stadsledningskontoret bedömer att det är rimligt att 

statsbidraget betalas ut två gånger per år så att det även i högre grad passar enskilda 

huvudmän. Emellertid bedömer stadsledningskontoret att ansökningstiden om två veckor är 

för kort tid för staden. Eleverna inom IB finns i stadens system men om staden samtidigt ska 

söka för utlandssvenska elever och nordiska elever räcker inte två veckor. De utlandssvenska 

eleverna söker till gymnasiet på en ”särskild kvot” och namnen får staden från KSL. De två 

senaste åren har staden inte haft några sådana elever. Det finns en möjlighet att dessa elever 

kan bli aktuella i staden om förslaget om att ta bort det särskilda statsbidraget till 

riksinternatskolorna genomförs. För att få kännedom om de nordiska eleverna lämnar 

skolorna in uppgifter.    

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 10 april 2014 att 

överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 26 mars 2014 har i 

huvudsak följande lydelse. 
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Utbildningsförvaltningen är positiv till regeringens förslag eftersom förvaltningen anser att 

det är bra att riksinternatskolorna jämställs med övriga fristående skolor och att systemet för 

bidrag för utlandssvenska elever blir enhetligt. 

 

 

 

 


